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Ambiṭioşi, frumoşi, talentaṭi și cu simṭul umorului, ei sunt tinerii care alcătuiesc 
trupa de teatru „Alexandru Giugaru”, din cadrul Colegiului Naṭional “Cuza Vodă” Huşi. 

Trupa de teatru „Alexandru Giugaru” Huşi a fost ȋnfiinṭată în 2007 printr-un 
parteneriat ȋntre Colegiul Naṭional “Cuza Vodă” și Casa de Cultură “Alexandru 
Giugaru” cuprizând mai multe generaṭii de tineri actori. De atunci şi până ȋn prezent, 
ȋn cadrul Colegiului Naṭional “Cuza Vodă” s-a desfăşurat Proiectul educațional 
“Apropierea de teatru a elevului contemporan” coordonat de doamnele profesoare: 
Mirela Marin şi Stela Ghiṭă-Enache. 

Membrii activi ai acestei trupe sunt: Remus Tonegaru, Cristina Ciulei, Ecaterina 
Maleș, Andreea Ciobanu, Larisa Suciu, Vlăduṭ Ciulei, Bahnari Alexandru, toṭi elevi la 
Colegiul Naṭional „Cuza Vodă” din Huşi. 

Trupa Colegiului ”Cuza Vodă”, pregătită de actriṭa Andreea Tatiana Grigore, fostă 
elevă a colegiului a reuşit să impresioneze la Festivalul Internaṭional de Teatru 
"Aplauze" - Constanṭa, desfăşurat ȋn perioada 18-20 aprilie 2016, acesta aflându-se 
la a VIII-a ediṭie. Micii actori au câştigat atât premiul I, cât și două premii pentru 
interpretare (Larisa Suciu și Cristina Ciulei), prezentând piesa ”Take, Ianke și Cadîr”, 
de Victor Ion Popa, regia și direcṭia scenică - Andreea Tatiana Grigore.  

Tinerilor huşeni nu le-a fost ușor să obṭină acest premiu deoarece au participat 
multe trupe, 18 în total, din oraşe precum: București, Craiova, Baia Mare, Constanṭa, 
Tulcea, Galați, Iași, dar şi trupe din alte ṭări precum: Ucraina, Bulgaria, Turcia şi 
Republica Moldova. 

”Decorul impresionant, costumele ingenioase şi naturaleţea actorilor au cucerit 
imediat publicul, iar replicile pline de viaţă şi vervă ale personajelor au stârnit 
instantaneu râsete prin sala de spectacol. Aşadar, trupa ”Alexandru Giugaru” a 
încântat publicul cu o reprezentaţie de excepţie a piesei ”Take, Ianke și Cadîr”, o 
reprezentaţie în care fiecare personaj a reuşit să îşi imprime amprenta originală în 
spectacol, o reprezentaţie ce a ajuns direct la inimile spectatorilor şi a reuşit să adune 
ropote de aplauze.” au declarat coordonatorii festivalului. 

TROFEUL ῞APLAUZE῞  
LA FESTIVALUL INTERNAṬIONAL DE TEATRU DE LA CONSTANṬA 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Primăvara, ca și în anii trecuți, a îmbrățișat “Colegiul Național Cuza Vodă“, prin cei mai 

frumoși bobocei, participanți ai concursului MISS și MISTER PRIMĂVARĂ. Organizatorii, dar și 
coordonatorii, toți elevi ai claselor a XI-a, au avut parte de o experiență inedită prin care și-au 
dezvoltat creativitatea, spiritul competitiv și organizatoric, au învățat ce înseamnă responsabilitatea și 
lucrul în echipă și bineînțeles și-au făcut prieteni noi. 

Despre concurenți pot afirma că s-au descurcat excelent. Toți sunt deștepți, talentați şi 
frumoși și sper că participarea la acest concurs să-și fi pus amprenta asupra lor într-un mod pozitiv. 

Câștigătorii premiului cel mare au fost Ingride Bordeianu și Cosmin Ghibănescu. Locul al II-lea 
fost ocupat de Paula Graur și Robert Michiu, locul al III-lea de Cristina Cazacu și Mihnea Huțuțui, iar 
premiul de popularitate de Șujdea Denisa și George Mihalache. 

Le mulțumim din suflet profesorilor noștri care ne-au ajutat și ne-au sprijinit și deasemenea, 
conducerii școlii fără de care acest concurs nu s-ar fi realizat. 

Sper că și cei din sală s-au bucurat de spectacol și că tradițiia va rămâne vie în următorii ani. 

Baghiu Luiza – prezentatoare a concursului 

 
 

 

 
Eco-Schools este un program pentru managementul mediului şi certificarea          

şcolilor care-l implementează, coordonat la nivel internaţional de Fundaţia de Educaţie pentru Mediul 
Înconjurător (FEE), ce reuneşte 81 de organizaţii din 68 de ţări, care acţionează la nivel naţional în 
domeniul educaţiei pentru o dezvoltare durabilă. Colegiul Național “Cuza Vodă” Huși s-a înscris în 
acest program în anul 2007, iar în 2010 a obținut Steagul Verde.  

Pe 16 mai 2016 a avut loc cea de-a patra evaluare, în prezența unei comisii formată din 
profesorii Cornelia Dincă și Petru Dincă, din partea Centrului Carpato-Danubian de Geoecologie 
(CCDG) și doamna Mihaela Budianu, de la Agenția pentru Protecția Mediului Vaslui. Elevii prezenți 
la întâlnire au reușit să-i convingă pe membrii comisiei că ne merităm statutul de Eco Școală și că, 

prin activitățile programului, din ce în ce mai mulți elevi își vor schimba atitudinea față de mediul 
înconjurător.  

Programul Eco-Școala are un impact pozitiv asupra colectivului de elevi și profesori ai colegiului 
nostru, care au înțeles mesajul redat de eco-codul: 



 
A treia mea experienţă la Olimpiada Naţională 

de Limbi Romanice a venit ca o confirmare a 
efortului, ambiţiei şi voinţei depuse în propria-mi 
pregătire alături de doamna mea profesoară. A fost 
o experienţă frumoasă pentru că am descoperit 
locuri noi, am cunoscut persoane care se situează la 
acelaşi nivel competiţional cu mine şi am simţit 
emoţiile “la puterea a zecea”. Locul întâi pe care l-
am obţinut (începând de la tensiunea afişării 
rezultatelor şi momentele unice de la premiere, 
până la felicitările din partea celor apropiaţi) mi-a 
dat noi speranţe, încredere şi multă bucurie.  

 
Olimpiadele - competiţii şcolare în care elevii concurează unii cu alţii pentru a obţine 

performanţă, pentru a se afirma. Performanţa presupune multă muncă, dedicaţie, pasiune şi 
sacrificiu, dar totul merită, pentru că obţinerea ei aduce cu ea o satisfacţie nemăsurată, arată 
lumii de ce eşti în stare şi mai presus, îţi arată ţie însăţi de ce eşti în stare, ce se poate realiza 
dacă ambiţia şi munca se pun la un loc. Într-o competiţie sunt multe speranţe, multă muncă, 
multe emoţii, iar la final îşi spune cuvântul ,,fortuna”. 

,,Fortuna’’ a fost alături de mine de această dată şi am reuşit să mă calific la etapa naţională 
a olimpiadei de logică, argumentare şi comunicare. Pentru mine a însemnat enorm să reuşesc 
şi anul acesta să mă calific pentru a reprezenta judeţul nostru. A fost o adevărată experienţă 
de formare, răsplata muncii. Am intrat în profunzimea acestei materii, am dezvoltat o pasiune 
pentru logică, prin care mi se dezvăluie noi cunoştinţe despre lume: ,,Logica este ştiinţa 
indiscretă a divulgării totale”. Olimpiada a scos la lumină ce era mai bun în mine.  

Sunt bucuroasă că am participat şi sunt sigură că aş fi regretat dacă nu aş fi făcut-o. Le 
recomand tuturor elevilor din liceu să participle la cât mai multe competiţii, pentru că nu vor 
avea decât de câştigat. 

 

 
Orice om simte nevoia de echilibru, de a se depărta 

de aproximările zilnice. Pe mine aceasta mă retrage 
într-o zonă de confort ce îmi este oferită doar de 
exactitatea matematicii. Mihai Eminescu spune că 
"Egalitatea se găsește doar în matematică". Personal, 
această plăcere (cauzată parțial și de nepriceperea mea 
în alte discipline) am investit-o în olimpiada națională 
la liceu în principal prin perseverența domnului meu 
profesor Adrian Talașman. Stresul a reușit să fie anulat 
datorită prezenței drăguței mele colege de olimpiadă 
Raluca Macovei. Naționala în sine o văd atât ca o 
răsplată a muncii depuse cât și ca pe o oportunitate. 

Într-un final, în ciuda aparențelor, prin matematică 
putem traspune orice aspect atât simplu cât și complex 
al vieții. Sau, după cum ar spune Josh Nash: "Trebuie să 
existe o explicație matematică chiar și pentru cât de 
urâtă este cravata ta ". 

 

Dintr-o viziune persoanală, a participa la olimpiadă 
reprezintă mai mult decât o experiență. E o adevarată 
călătorie pe un tărâm pe cât de misterios și uneori dureros, 
pe atât de fermecător. Dacă ești norocos și ai parte de un 
ghid care să-ți îndrume mișcările și alegerile, atunci, prin 
munca, chemare și pasiune poți ajunge să avansezi spre 
nivele mai înalte unde te întâlnești și chiar te întreci cu alți 
aventurieri admirabili. Uneori pierzi, alteori câștigi, dar un 
lucru pe care l-am învățat și care îmi liniștește conștiința e 
că indiferent de cât de departe ajungi în aventura la care te-
ai alăturat inițial, indiferent de rezultatul final, fiecare pas 
făcut pe acest tărâm reprezintă un progres propriu imens, o 
victorie în lupta cu sine, în care efortul depus e doar o 
adevărată binecuvântare și nicidecum o povară. 

 
Concursul de traduceri ”Corneliu Popescu” de anul 

acesta a fost, în sine, o experiență benefică pentru toți 
participanții. Personal, a fost a treia ediție la care am luat 
parte, este însă prima dată când am obținut premiul întâi. 
Traducerile implică și necesită abilități lingvistice, 
creativitate, dar și capacitatea de a lucra contra timp, fapt 
care face diferența. Ediția prezentă a venit cu o completare 
sub forma unui fragment dintr-o bandă desenată (Tarzan, 
la categoria mea, ”Seniori”), și, spre  surprinderea mea, i-
am făcut față cu brio. 

       Grigore Moisil spunea că "Un matematician face matematică fiindcă vede în matematică ceva frumos, ceva interesant, ceva 
care îi place, ceva care îi e drag, ceva care îl tulbură, îl face să gândească, să mediteze, să viseze.", iar afirmația prezintă cu exactitate motivele 
pentru care aprofundez tainele acestei științe exacte numită de mulți o "regină" a tuturor științelor. Anul acesta calificarea mea la națională mă 
bucură fiind a-3-a calificare consecutivă la această disciplină,iar bucuria mea este dată ,evident, de o reușită realizată în urma unei munci 
intense (tot atât de evidentă ca modul de gândire a lui George Polya: "matematica constă în a dovedi ceea ce este evident în cel mai puțin 
evident mod"). Cu toate acestea, consider că nu aș fi descoperit cu adevărat matematica și nu aș fi reușit performanțele de până acum fără 
implicarea intensă a domnului profesor Talașman Adrian din clasa a V-a și până acum. 

       Olimpiada națională de religie pentru 
cultele romano și greco-catolic s-a desfășurat anul acesta la Sighetu 
Marmației în perioada 19-21 aprilie. 

Fiind la al patrulea an consecutiv de participare a mea la olimpiada 
națională care a ajuns la cea de a şaptea ediție, pot spune că fiecare 
an este deosebit, având de fiecare dată ocazia de a cunoaște locuri 
noi, de a lega prietenii frumoase și de a le consolida pe cele vechi.  

Ca în fiecare an, concurența a fost acerbă, însă pot spune că eu, 
personal, concurez în primul rând cu rezultatele mele anterioare. 
Anul acesta am obținut nota 8,60, situându-mă pe locul 8 în 
clasament, însă am încredere în forțele proprii și voi încerca să mă 
autodepășesc, sperând ca anul viitor să obțin rezultate mai mari și 
mai bune. 

După această participare am rămas cu un bagaj semnificativ de 
cunoștințe folositoare nu numai pentru minte, ci și pentru suflet. 

Aș dori să le mulțumesc tuturor persoanelor care m-au încurajat şi 
sprijinit, dar în mod special domnului profesor Rotăraș Ștefan Cătălin, 
familiei și colectivului clasei mele, a X-a Filologie1, împreună cu 
doamna diriginte Lovin Monica. 

RALUCA MACOVEI,                     MATEMATICĂ 

clasa a IX-a MI1 

RELIGIE 
THEODORA ANDREI,  
clasa a X-a Filologie 1 

 

EDUCAŢIE 
PENTRU 

SĂNĂTATE 

          
 
 
 
 

Participarea la faza naţională a concursului „Educaţie 
pentru sănătate” a reprezentat o experienţă frumoasă şi va 
rămâne mereu o amintire plăcută. Pe lângă faptul că am 
cunoscut persoane noi şi am legat prietenii, în primul rând, 
acest concurs a avut un rol educativ. Am învăţat foarte multe 
lucruri despre ceea ce presupune un stil de viaţă sănătos.  

Parcurgand bibliografia, am conştientizat cât de 
importante sunt pentru menţinerea sănătăţii anumite obiceiuri 
alimentare, respectarea programului de somn, practicarea 
mişcării în aer liber, lucruri care până acum ocupau un plan 
secund în lista mea de priorităţi. 

Consider că participarea la această fază a concursului a 
fost o experienţă de viaţă pe care oricând aş repeta-o, fără a 
sta pe gânduri. 

    Participarea la etapa naţională a 
olimpiadei de economie a reprezentat o provocare, un prilej de a-
mi evalua cunoştinţele. 

Am concurat cu multă teamă, deoarece am intrat în competiţie 
şi cu elevi din clasa a XII-a, pe care îi credeam mult mai bine 
pregătiţi, având în vedere că am învăţat cinci capitole în mai puţin 
de o lună. Totuşi, subiectele au fost în favoarea mea, mai ales 
datorită faptului că au cuprins destul de multe probleme, ele 
vizând şi cunoştinţele de matematică. 

În acest an, am ajuns pentru prima oară la ultima etapă a unei 
olimpiade şi pot spune că mi-a plăcut. Am întâlnit tineri deosebiţi, 
cu aceleaşi pasiuni, cu care păstrez legătura. Am demonstrat că 
munca depusă nu a fost în zadar şi că efortul nu rămâne niciodată 
nerăsplătit. Îmi propun să particip şi în viitor, mai ales graţie 
performanţei de a mă fi clasat a patra. 

CLAUDIU OANCEA  SABINA NACU 
clasa a XI-a SN1 

LIMBA  ENGLEZĂ 
 

VLADA BUNESCU, 

  clasa a XI-a F1 

LIMBA FRANCEZĂ 
 

  IOANA ADELINA RALEA, 
   clasa a IX-a MI 

ECONOMIE 
TEODORA ŞELARU, 
clasa a XI-a SN1 

MATEMATICĂ  
 

FRANCESCA IOVU,  
clasa a IX-a MI 

     Participarea la ediția jubiliară a olimpiadei a fost o 
experiență nouă în comparație cu celelaLte participări deoarece anul 
acesta am studiat chimia organică, o ramură total nouă a chimiei. Am 
avut de dat 2 probe, una teoretică și una practică, fiecare cu durata de 
3 ore. Mi-a fost mai frică la proba practică pentru că nu am putut realiza 
o mare parte din experimentele date în anii anteriori, dar din fericire la 
proba de anul asta nu a fost nevoie de o mare migala si a fost accesibila 
si celor care nu au avut baza materiala pentru a se pregati asa cum ar 
trebui. La final rezultatul a fost unul bun reusind sa obtin o mentiune 
speciala si  sa ma clasez in primul sfert din numarul participantilor. La 
anul sper sa obtin un rezultat mai bun si imi doresc sa particip la proba 
de baraj pentru selectia lotului largit, proba ce necesita o pregatire 
temeinica deoarece subiectele abordeaza material din toti cei 4 ani de 
liceu si chiar materie de facultate. Ii multumesc doamnei profesoara 
Ionela Badea pentru sprijinul acordat participarii la aceasta olimpiadă. 

 

  
Ce a însemnat pentru mine participarea la Olimpiada Națională 

de Biologie? În primul rând a fost o experiență care m-a făcut 
conștientă de anumite aspecte cum ar fi: niciodată nu poți spune că 
''ai muncit destul”, trebuie să pui pasiune în ceea ce faci, chiar dacă 
asta înseamnă să-ți sacrifici timpul liber. În al doilea rând m-a ajutat să-
mi dau seama cum funcționez în condiții de stres, ceea ce mă va ajuta 
pe viitor în alte situații asemănătoare. 

În final, nu pot spune decât că mă bucur că am reușit să ajung 
prin forțe proprii la acest nivel și că am câștigat o experiență care îmi 
va fi de folos pe viitor.   

CHIMIE 
 

TUDOR SÎRBU, 

 clasa a X-a SN1 

BIOLOGIE  

ANDREEA HODEA,  
clasa a XI-a SN1 

FIZICĂ  
 

THOMAS PALADE,  
clasa a XI-a MI1 

ARGUMENTARE ŞI LOGICĂ  
 

IULIANA GHEORGHIU, clasa a IX-a F1 

 
 
 
 
 

 

 


